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Nadat de scholen vanwege de COVID-19 pandemie twee jaar gesloten zijn geweest, begon het
onderwijs in 2022 weer langzaam op gang te komen in Peru. Dit ging met de nodige haken en ogen. Er
bestonden allerlei regels ten behoeve van de sanitaire veiligheid van de leerlingen, zoals maskertjes,
een bepaald maximum aan kinderen per les en fysieke afstand. Hierdoor besloten scholen aan het begin
van het schooljaar half op locatie les te geven en half digitaal. Daar was eigenlijk niemand op voorbereid
en, zeker in de eerste paar maanden, was het een behoorlijk ongeorganiseerd zooitje op de scholen.

Omdat we dit eind 2021 al zagen aankomen, hebben we toentertijd besloten ons op ons eigen schooltje
te concentreren en de staatsscholen de tijd te geven om zich goed te organiseren voordat we opnieuw
een samenwerkingscontract met ze aangingen.

Ook realiseerden we ons dat de hoeveelheid kinderen zonder identiteit behoorlijk gestegen was in de
twee COVID-19 jaren. Praktisch alle overheidsorganen, inclusief het inschrijfbureau, hebben gedurende
2020 en 2021 hun werk totaal stilgelegd. We hebben vorig jaar hard ons best gedaan de hoeveelheid
niet ingeschreven kinderen naar beneden te krijgen.

Voorbereidend Basis Onderwijs
Voor het eerst sinds twee jaar konden we
eindelijk weer met groepjes kinderen werken.
We besloten slechts tien kinderen per klas op
te vangen. We moesten natuurlijk voorzichtig
zijn met COVID-19 en ons aan de maatregelen
van de overheid houden. Daarnaast hadden
we het voorgaande jaar gemerkt dat onze
kinderen profiteren van de extra individuele
aandacht van de leerkrachten, want ze
kampen allemaal met leerproblemen en/of
achterstanden. Dit geldt al helemaal na twee
jaar geen les.

We beseften dat het ook voor de kinderen een uitdaging was om zich
na twee jaar weer in groepen te bewegen. Opnieuw (of misschien op
deze leeftijd voor het eerst) in sociaal contact komen met
leeftijdgenoten en daarmee bepaalde gedrags- en groepspatronen
voor het eerst moeten ontwikkelen, is uiteraard ook een gevolg van de
pandemie.

Kortom, de soepele regelgeving met betrekking tot het geven van
lessen op locatie gaf ons de kans om onze leerlingen, zowel op
cognitief als op sociaal niveau, een rustige en individueel gerichte start
te geven in hun schoolcarrière.



We moesten zelf ook wennen om weer met
groepen te werken. Twee jaar lang hebben we
enkel individueel met de kinderen en hun ouders
gewerkt. Na enkele maanden wees onze
stagiaire Britt uit Nederland ons er terecht op dat
we weinig groepsactiviteiten in het lesprogramma
opnamen. We realiseerden ons toen dat we de
afgelopen jaren zo gericht waren geweest op het
bewaken van fysieke afstand, dat deze regel
beetje bij beetje in ons lesprogramma was
geslopen en we een blik van een buitenstaander
nodig hadden om ons hierop te wijzen.

We hebben dit hierna uiteraard aangepast en Britt
heeft tijdens haar maanden in Iquitos geholpen een
balans te vinden tussen groepsactiviteiten en toch een
zekere sanitaire veiligheid voor de kinderen, want
COVID-19 was uiteraard nog niet compleet verdwenen.

Verantwoordelijke groepsactiviteiten werden hierna
beetje bij beetje opgenomen in het lesprogramma. Het
kringgesprek, buitenspelen met kleine groepjes en de
boekenhoek zijn hier voorbeelden van.

Ondanks dat de kinderen maar 2,5 uur les hadden per
dag, waren de resultaten aan het eind van het
schooljaar positief. Vijf kinderen waren om
verschillende reden achtergebleven ten opzichte van
hun klasgenootjes en hebben in januari een maand
extra individuele bijles van ons gekregen, waardoor ze
eind januari voldoende voorbereid waren op het
leerniveau van groep 3 en hadden ze genoeg
basiskennis opgedaan om de komende schooljaren

met plezier en succes af te maken. Er was één uitzondering. Luz is een meisje met grote
leerproblemen, welke deels te maken hebben met haar thuissituatie. We hebben besloten haar
een jaar extra onder onze hoede te nemen in 2023.

Alhoewel de kinderen minder lesuren hebben genoten in 2022, ontvingen ze vanwege de
kleinere groepjes meer individuele aandacht van de leerkrachten. Dit had uiteindelijk een
positief resultaat en bevestigde onze visie dat we binnen deze doelgroep het aantal kinderen
per klas laag moeten houden.

Terugkijkend op 2022, was het wederom een jaar waarin ons aanpassingsvermogen getest
werd. Ik ben wederom zeer trots op onze leerkrachten, Nuria, de ouders en de kinderen. Ik heb
kunnen observeren dat alle bovengenoemde spelers zich met veel positieve energie, flexibiliteit
en creativiteit in de strijd gegooid hebben, met een prachtig en positief resultaat tot gevolg.



”Ik Besta en Studeer”

Begin 2022 stonden we (en daarmee bedoel ik
voornamelijk Nuria) klaar voor de inhaalrace. We
hoefden niet hard en diep na te denken, om te beseffen
dat het aantal kinderen zonder identiteit gedurende de
coronajaren flink toegenomen was. Niet alleen vanwege
de kinderen die gedurende die twee jaar geboren
waren, maar ook vanwege de jaarlijkse bevolkingsgroei
van Iquitos, met families die vanuit de jungle in de stad
komen wonen. Velen van hen hebben tijdens hun
levensjaren in de jungle, noch de middelen, noch de
logistieke mogelijkheid om hun kinderen in te schrijven.
Vaak gebeurt dat pas als ze eenmaal in de stad wonen,
maar daar was de afgelopen jaren uiteraard geen
mogelijkheid toe.

Helaas kwam de samenwerking met Reniec
(inschrijfbureau) maar langzaam van start, omdat er

een complete personeelswisseling had plaatsgevonden, we opnieuw contacten moesten
leggen en de voordelen van onze samenwerking moesten uitleggen. Na enkele maanden
gingen we uiteindelijk met groot succes van start. Helaas ging vanwege een nieuwe coronagolf
het inschrijfbureau korte tijd hierna weer dicht. De frustratie en de nood van de situatie van
groot.

Gelukkig hebben we het laatste half jaar
van 2022 een stabiele en productieve
samenwerking kunnen ontwikkelen en
hebben we via onze campagnes toch nog
rond de 1200 kinderen aan
geboortepapieren kunnen helpen. Het was
een hele strijd, maar uiteindelijk zijn we niet
ontevreden met het resultaat.

Hoe ziet 2023 er uit...



We gaan eindelijk weer samenwerken met
staatsscholen. Dit programma is de reden
geweest dat we Manguaré ooit opgericht
hebben. Ook denken we dat het verbeteren
van de onderwijskwaliteit de meeste impact
heeft op onze doelgroep. We bereiken via de
training van leerkrachten en reorganisatie van
de scholen uiteindelijk een grotere groep

kinderen, omdat de overdracht van kennis een langdurig effect heeft. Volgende generaties
kinderen profiteren uiteraard ook van de nieuwe organisatie en vaardigheden van de
leerkrachten en directie van staatsscholen waar wij in voorgaande jaren mee hebben
samengewerkt.

Ons beginplan was om de naastliggende staatsschool San Lucas in ons programma op te
nemen, maar vanwege problemen met één leerkracht die wij ooit aangesproken hebben over
het feit dat ze geen fysieke straffen uit mag delen, werd het allemaal lastig. De directrice nam
helaas geen “stand”. Omdat we weten dat het effect van ons programma absoluut afhankelijk is
van de medewerking en het “openstaan” voor verandering van de leerkrachten, hebben we
uiteindelijk besloten de komende drie jaar niet met San Lucas aan de slag te gaan, maar met
de staatsschool “Brasil” samen te werken.

Deze school klopte al jaren geleden op
onze deur met de vraag wanneer zij aan
de beurt waren en zijn heel enthousiast
om de komende jaren aan ons
programma mee te werken. Dat is de
houding die we zoeken en de mate waarin
de kwaliteit van het onderwijs op deze
school verbeterd kan worden is hier mede
van afhankelijk.

We gaan met drie onderwijzeressen werken. Eén leerkracht van groep 3 en twee leerkrachten
van groep 4. Ook hebben we vier trainingen ontwikkeld die we aan alle onderwijzers van de
school gaan aanbieden. Het lokale overkoepelende onderwijsorgaan heeft aangegeven zich
ook graag in te schrijven voor deze trainingen. Deze zullen in de maand mei plaatsvinden.

Als laatste hebben we een samenwerkingscontract met de staatsschool “28 de Julio”, waar wij
lesmaterialen aan verschaffen en niveau-examens afnemen. Deze school voorziet ons
tegelijkertijd van controlegroepen voor de begin- en eindmeting op de school Brasil. Hiermee
meten we het effect van onze aanwezigheid op de kwaliteit van hun onderwijs.

Uiteraard blijven we ook helpen met ons sociale programma “Ik besta”, want elk kind heeft
recht op een identiteit. Nu het inschrijvingsbureau weer vol op gang is, zijn we met een
inhaalrace begonnen. We hebben in januari en februari van dit jaar (2023) al meer dan zes
campagnes georganiseerd en rond de 500 kinderen een officiële identiteit kunnen geven en
daarmee recht op scholing, voedselbijstand en toegang tot ziekenhuizen. Ik verwacht dat er de
komende jaren op dit gebied behoorlijk wat werk aan de winkel is voor El Manguaré. We gaan
vol energie en goede moed de strijd aan!

We gaan natuurlijk ook enthousiast door met ons eigen schooltje. De klassen zitten weer vol



met 20 kinderen per lokaal. Omdat Lupe (die tijdens de coronajaren als docent heeft gewerkt)
terug is bij haar passie, die van leerkrachttrainer op staatsscholen, hebben we Ingrid gevraagd
om als leerkracht van onze VBO deel uit te maken van het Manguaré-team. Dit heeft zij met
veel enthousiasme geaccepteerd.



Overzicht output voor kinderen, ouders en leerkrachten - 2022

In onderstaande tabel hebben wij het overzicht weergegeven van de output 2022.

start Afgerond afgevallen
Programma aantal % vrouw aantal % vrouw aantal % vrouw
Onderwijs Kwaliteits Verbetering - kinderen - - - - - -
Onderwijs Kwaliteits Verbetering -
leerkrachten

- -

OKVerbetering Groepstrainingen –
leerkrachten

- -

Voorbereidend basisonderwijs - kinderen 40 50% 40 50% 0 0%
Voorbereidend basisonderwijs - ouders 40 96% 40 96% 0 0%
Voorbereidend basisonderwijs -leerkrachten 3 100%
Vroegtijdige Stimulatie 40 50% 40 50% 0 0%
Ik Besta en Ik Studeer 1200 52%


